

СОДЕРЖАНИЕ

Том 6, Номер 1, 2024

ОТЕЧЕСТВЕННАЯ ИСТОРИЯ

«Медицинский факультет» дореформенной Самары А.Б. Бирюкова	5
Константин Михайлович Сибиряков и его самарские знакомые. 1870-е -1890-е гг.: к вопросу о формировании революционных настроений в российской провинции С.Н. Фоломеев	20
Мусульманская благотворительность в дореволюционном Оренбуржье А.Д. Камзина, М. Н. Ефименко	28
Экологическое измерение демилитаризации русского фронта Первой мировой войны Ю.А. Жердева	39
Система партийно-политическая работы в Красной армии в период российской Гражданской войны (1918 – 1920 гг.). Статья первая Г.М. Ипполитов, Т.В. Филатов	56
Карточно-коммерческая система распределения продовольствия и промышленных товаров в советских городах в годы Великой Отечественной войны 1941-1945 г. В.Ф. Зима	68
Потери личного состава вермахта в Курской битве О.А. Андрусь, А.П. Шатилов	80
Помощь Башкирии в восстановлении Сталинграда Р.Н. Сулейманова	94
Женская повседневность и стереотипы феминности по материалам советского кинематографа конца 1960-х – начала 1980-х гг. Т.С. Губанова	103
Рабочие будни Ульяновского кожевенного комбината в 1970-е гг. О.Н. Ведьманов	113

ВСЕОБЩАЯ ИСТОРИЯ

Роспуск преторианской гвардии в 193 г. н. э. Е.А. Гуськов	120
Татарские купцы на рынках Ближнего и Среднего Востока в XIX в. В.Н. Шкунов	130

ИСТОРИЯ МЕЖДУНАРОДНЫХ ОТНОШЕНИЙ И ВНЕШНЕЙ ПОЛИТИКИ

«Германская угроза» и российское землевладение в прикаспийских провинциях Ирана в эпоху Первой мировой войны (постановка проблемы) А.Б. Ларин	139
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	-----

ИСТОРИЯ НАУКИ И ТЕХНИКИ

Авиастроение и радиолокация в работе советских научно-исследовательских институтов в конце 1930- 1940-е гг.: изучение и использование западного опыта. Часть 1. А.В. Захарченко	150
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	-----

АРХЕОЛОГИЯ И ЭТНОГРАФИЯ

Новый неолитический памятник в Среднем Зауралье Ю.Б. Сериков, С.А. Иванов	161
------------------------------------------------------------------------------	-----

CONTENTS

Volume 6, Number 1, 2024

RUSSIAN HISTORY

The Medical Community of Pre-Reform Samara <i>A.B. Biryukova</i>	5
Konstantin M. Sibiryakov and his Acquaintances in Samara in the Late 1870-1890s: on the Issue of the Formation of Revolutionary Sentiments in the Russian Province <i>S.N. Folomeev</i>	20
Muslim Charity in the Pre-Revolutionary Orenburg Region <i>A.D. Kamzina, M.N. Efimenko</i>	28
The Environmental Dimension of the Demilitarization of the Russian Front of the First World War <i>Yu.A. Zherdeva</i>	39
The System of the Party -Political Work in the Red Army during the Civil War (1918 – 1920). Part 1 <i>G.M. Ippolitov, T.V. Filatov</i>	56
Card-Commercial System for the Distribution of Food and Industrial Goods in Soviet Cities during the Great Patriotic War, 1941-1945 <i>V.F. Zima</i>	68
Losses of Wehrmacht Personnel in the Battle of Kursk <i>O.A. Andrus, A.P. Shatilov</i>	80
Assistance from Bashkiria in the Restoration of Stalingrad <i>R.N. Suleimanova</i>	94
Women's Daily Life and Stereotypes of Feminity Based on the Materials of Soviet Cinema of the Late 1960s - Early 1980s <i>T.S. Gubanova</i>	103
Everyday Work of the Ulyanovsk Tannery Plant in the 1970s <i>O.N. Vedmanov</i>	113

WORLD HISTORY

Disbandment of the Praetorian Guard in 193 A.D. <i>E.A. Guskov</i>	120
Tatar Merchants in the Markets of the Near and Middle East in the XIX Century <i>V.N. Shkunov</i>	130

HISTORY OF INTERNATIONAL RELATIONS AND FOREIGN POLICY

“German Threat” and Russian Land Ownership in the Caspian Provinces of Iran during the Era of the World War I (Problem Statement) <i>A.B. Larin</i>	139
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	-----

HISTORY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

Aircraft Construction and Radar in the Work of Soviet Research Institutes in the Late 1930s-1940s: Study and Use of Western Experience. Part 1. <i>A.V. Zakharchenko</i>	150
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	-----

ARCHAEOLOGY AND ETHNOGRAPHY

Newly Discovered Neolithic Site in the Middle Trans-Urals <i>Yu.B. Serikov, S.A. Ivanov</i>	161
------------------------------------------------------------------------------------------------	-----